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Vážení Karlovešťania,

je príliš mnoho toho, čo nás rozdeľuje. Život-
ný štýl, vek, pohlavie, náboženstvo, vzdelanie, 
názory, nálady, spoločenské postavenie, chudo-
ba, bohatstvo, ochota, sebectvo, hlúposť alebo 
múdrosť, takmer nekonečný zoznam. Dlhodobou 
neschopnosťou pomenovať problém sme pripus-
tili, že dnes stoja proti sebe psíčkari a nepsíčkari, 
motoristi s výsadným parkovaním a tí bez neho, 
ochrancovia zelene a majitelia pozemkov. Aj 
pri trpezlivom rozmotávaní tohto gordického 
uzla chorých vzťahov môže trvať roky, kým sa  
napravia. 

V skutočnosti takmer všetci máme radi psov, 
želáme si zelené a upravené okolie, vozíme sa 
autami, potrebujeme bezpečie na cestách aj 
chodníkoch a chceli by sme slušné medziľudské 
vzťahy.

Pred pár dňami sme rozsvietili dva vianočné 
stromčeky. Jeden dole v Karlovej Vsi a jeden na 
Dlhých dieloch. Oba sú v rovnakom šate a boli 
by sme radi, aby boli symbolom našej jednoty.  
Oba sú živé a so sľubnými predpokladmi vyrásť 

na krásne stromy. Mali by potešiť oko i dušu a 
upozorniť, aby sme nezabudli, že najdôležitejšie 
veci, ktoré môžeme získať alebo darovať, sa 
nedajú merať peniazmi, že mnoho trápení sme si 
spôsobili sami, že každý deň je neopakovateľnou 
príležitosťou čo-to napraviť, pochopiť, že nikto 
nie je tak chudobný, osamelý alebo chorý, aby  
nemal čo darovať.

Pripomeňme si, že najvzácnejšie je dobré slo-
vo, spolupatričnosť, vzájomná pomoc, láskavé 
pochopenie, darovaný čas a pokoj.  Myslime na 
to, že nás jedinečne spája práve spoločný čas 
strávený na tejto zemi. Je ho príliš málo, aby sme 
ním plytvali.

Dovoľte, aby som všetkým zaželala pokojné  
a milostiplné sviatky, do nového roka mnoho síl, 
čo najlepšie zdravie a veľa, veľa príležitostí na 
láskyplné skutky.

pre tých, ktorí sa neboja čítať, písať a premýšľať nasakarlovaves@gmail.com 

Vianoce v Karlovej Vsi
Počas adventu sme rozsvietili vianočné stromčeky na Školskom námestí, Námestí sv. Františka i okolie 
najstaršieho kostola v Karlovej Vsi – kostola sv. Michala. Kamel klub otvoril Vianočné trhy a privítal Mikuláša.

K vianočným sviatkom pristupujeme s úctou  
k tradíciám, ale tiež s ohľadom na prírodu.  
Preto v Karlovej Vsi začíname v úplne novom 
režime. Karlova Ves je historicky vnímaná ako 
dvojzónová, a to stará Karlova Ves a Dlhé diely. 
Tieto dve časti chceme počas Vianoc i do budúc-
na spájať podobných charakterom výzdoby. Ná-
mestie sv. Františka je srdcom starej Karlovej Vsi 
a Školské námestie na Dlhých dieloch sa začína 
vnímať ako centrum stretávania najmä mladých 
Dlhodielčanov. Rozhodli sme sa  vysvietiť via-
nočné stromčeky na týchto dvoch námestiach. 
S prihliadnutím na environmentálne postoje 
Karlovej Vsi sú oba stromčeky  živé, zasadené  
v zemi. Po uplynutí adventu tak budú celoročne 
prispievať ku krajšiemu vzhľadu našich námestí. 
Rozsvietilo sa aj okolie historicky najstaršieho 
kostola sv. Michala, ktorý je situovaný neďaleko 
Kamel klubu, nanovo ožívajúceho centra kultúry.

Použili sme úsporné, ekologické LED osvetlenie, 
ktorého energetické náklady sú odhadované za 
rok 2015 len do výšky 10 eur s DPH. Zaobstaranie 
tohto typu osvetlenia pritom tvorí 44 % nákladov, 
ktoré sa vynaložili v roku 2010 len na opravu 
zastaraného žiarovkového osvetlenia. Pôvodné 
osvetlenie je už v súčasnosti nepoužiteľné, keďže 
nespĺňa normy STN a jeho spotreba v roku 2010 

bola vo výške 1 301,96 eur s DPH. 

V Kamel klube a jeho okolí sme 5. decembra zor-
ganizovali Karloveské vianočné trhy v znamení 
“hand-made” výrobkov. Karlovešťanov na nich 
hostili najmä domáci výrobcovia. Návštevníci  
mohli ochutnať domáce marmelády, koláče,  
medoviny a iné typické vianočné dobroty. Medzi 
tie nezvyčajné podujatia určite patrila aj dielňa 
plstenia ovčieho rúna, do ktorej sa zapojili aj 
návštevníci trhov. Veríme, že sa z podujatia stane 
pekná tradícia.

Medzi ďalšie podujatia, ktoré spríjemnia vzácne 
sviatočné chvíle, patrí Advent v knižnici i živý 
betlehem.  Kamel klub pripravil pre stovku kar-
loveských detí Mikuláša,  Vianoce pre seniorov, 
film o Antonovi Srholcovi, vianočný cirkus.  

Sme veľmi radi, že kultúrny dom nadväzuje na 
svoje slávne časy a znova sa plní čulým životom. 
V budúcom roku pre Vás pripravujeme ďalšie 
prekvapenia. Tešíme sa na Vás!

Viera Bukovenová
aktivistka iniciatívy Naša 
Bratislava

Dana Čahojová
starostka Karlovej Vsi

Vianočná vločka
Rudolf Rosina (2015)

Vianočné ticho a kopy snehu, 
hladkajú dušu, dávajú nehu. 
A ďalšia vločka k zemi padá, 
Aj k tebe letí, aj teba hľadá.

Poteší dušu, pošepká ti, 
Že čas sa naplnil, že sa kráti.  
Že príde maličký - Boží syn, 
Prinesie lásku, a zbaví vín.

A ľudská duša, tú lásku cíti, 
Srdce ti zovrie, za ruku chytí... 

Zanôti tíško koledu, 
A život pohne dopredu.

A napriek tejto dávke nehy, 
Neľúbi každý  zimné snehy. 

K radosti úzkosť,  pribudla na duši, 
A už ho objala od nôh až po uši.

Na miestnom úrade svetielko žiari, 
A Janko Hrčka má úzkosť v tvári. 

Zažíva veru premnohé strasti, 
So zimnou údržbou na mestskej časti!
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Mestská časť významne podporila karloveské školy
Predložením návrhu novely Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mestskej časti sa pre tento rok zavŕši 
napĺňanie jednej z deklarovaných priorít - podpora a rozvoj školstva a vzdelávania. 

Na tejto novele aktívne spolupracovali aj ria-

ditelia našich škôl. Je v nej po prvýkrát zakom-

ponovaná samostatná časť  s názvom „Správa 

škôl“. Okrem jasne určených majetkových vzťa-

hov a zodpovednosti medzi mestskou časťou 

a jednotlivými školami sa zavádza významná 

zmena v prenájmoch školských priestorov. Prí-

jem z prenájmov týchto priestorov, ktorý bol 

doteraz príjmom mestskej časti, už bude 100%-

ným príjmom školy. Dané rozhodnutie spolu so 

schváleným tohtoročným VZN č. 3/2015  o výške 

finančných prostriedkov, ktoré mestská časť 

uhradí na školské zariadenia, prinesie školám 

výrazné navýšenie ich rozpočtu. Pre mestskú 

časť tieto rozhodnutia znamenajú potrebu 

navýšenia finančných prostriedkov v rozpočte na 

rok 2016 alokovaných na školstvo a vzdelávanie 

o 82 000 €. 

Realizované rekonštrukcie boli ďalšou 
dôležitou podporou našich škôl
Dokončila sa komplexná rekonštrukcia hy-

gienických zariadení na Spojenej škole Tilgnerova 

v hodnote 28 383 €. Hygienické zariadenia sa 

kompletne zrekonštruovali aj v jednom trak-

te ZŠ A. Dubčeka na Majerníkovej, a to v cene  

55 147 €. V telocvični ZŠ Karloveská 61 sa zreali- 

zovalo odstránenie plesne, riešenie odvetrania 

a nová maľovka. V štyroch školských jedálňach 

v našich materských školách sa realizuje obnova 

veľkokuchynských zariadení v celkovej hodnote 

približne 15 000 €. Je potešiteľné, že mestská 

časť bola v tomto roku aktívna aj pri hľadaní 

ďalších finančných zdrojov na podporu rozvoja 

škôl. Veľkým úspechom je získanie dotácie na 

projekt rozšírenia kapacít materských škôl, ktorý 

bol podaný na základe výzvy Ministerstva škol-

stva, vedy, výskumu a športu Slovenskej repub-

liky. Celkovo získaná suma 80 000 € bola použitá 

na tak potrebné realizovanie rozšírenia kapacít 

našich materských škôl a rekonštrukciu už  

existujúcich priestorov. Mestskej časti sa  

podarilo získať dotácie aj z Bratislavského  

samosprávneho kraja: 5500 € na rekonštrukciu 

terasy v MŠ Suchohradská a 4000 € na vybavenie 

nových tried na MŠ Majerníkova 11 a 60.

Odmeny aj pre nepedagogických  
zamestnancov
Za povšimnutie stojí  aj aktuálne rozhodnutie 

starostky vyčleniť finančné prostriedky na  

vyplatenie mimoriadnych odmien pre nepeda- 

gogických zamestnancov školských zariadení 

(vychovávateľky, kuchárky školských jedál-

ní). Daný krok je reakciou na nespravodlivé 

rozhodnutie ministerstva školstva, ktoré zasiela  

finančné prostriedky v hodnote 100 € na  

koncoročné odmeny len pre učiteľov. 

Na záver mi dovoľte popriať všetkým našim peda- 

gogickým aj nepedagogickým zamestnancom  

škôl a  školských zariadení do nového roka veľa 

úspechov a spokojnosti v ich pre nás všetkých tak 

potrebnej a neľahkej práci. 

V rokoch 2013 a 2014 boli získané len štyri granty: 

dve dotácie z Ministerstva vnútra SR (preven-

cia kriminality – kamerový systém), jeden grant  

z ERDF (revitalizácia Školského námestia – Dlhé 

diely)  a jeden menší grant z nadácie Henkel  

Slovensko (hracie prvky).

Nové vedenie sa tejto problematike venuje  

intenzívne od samého začiatku. Pre spoluprá-

cu s miestnym úradom sa nám podarilo získať   

viacerých odborníkov s bohatými skúsenosťami 

Za bývalého vedenia Karlovej Vsi sa možnosti získavania prostriedkov na realizáciu projektov z grantových 
mechanizmov využívali len minimálne.

Nové projekty v Karlovej Vsi 

v tejto oblasti. Na úrade bolo vytvorené neofi-

ciálne „projektové oddelenie“, ktoré systematicky  

vyhľadáva a sleduje všetky oficiálne výzvy na 

predkladanie projektov ako aj iné možnosti na 

získavanie prostriedkov z externých zdrojov. 

Takisto sa pripravujú a realizujú nové projekty. 

V roku 2015 sme zatiaľ podali 21 žiadostí, z 
toho 7 projektov bolo už schválených, ďalšie 
na schválenie čakajú. Projekty sú zamerané na  

rozvoj rôznych oblastí života v Karlovej Vsi, hlavne 

na podporu občianskych aktivít a zapájanie verej- 

nosti, skvalitnenie činnosti miestneho úradu,  

rekonštrukciu komunikácií, starostlivosť o školy, 

škôlky a obnovu školských areálov, výsadbu zelene 

a posilnenie kultúrneho života (Kultúrne leto,  

obnovenie Filmového a Hudobného klubu Kamel).

Mgr. Richard 
Savčinský 
nezávislý poslanec

Jaromír Šíbl 
nezávislý poslanec 
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Chceme poskytovať kvalitnejšie a pestrejšie služby

v detskom hospici Plamienok. Sprevádzala som 

rodiny, ktoré si berú svoje nevyliečiteľne choré 

deti z nemocnice domov. Spolupracovala som  

s Tímom krízovej intervencie Modrý anjel.  

Mávala som služby na krízovej linke a chodila 

som do zásahov spolu s hasičmi a zdravotník-

mi. Poskytovala som psychosociálnu podporu 

ľuďom, ktorí zažili náhlu vážnu udalosť. 

Bolo niečo, z čoho ste mali pred nástupom 
na úrad obavy, keďže ste predtým nikdy 
nepracovali v samospráve?
Nie, obavy som nemala. Počítala som s tým, že 

to nebude jednoduché. Zmeny so sebou vždy 

prinášajú aj ťažšie chvíle. Od začiatku bolo  

a stále je pre mňa veľmi povzbudzujúce, že cí-

tim podporu od nadriadených, kolegov aj členov 

sociálnej komisie. Vidím, že nám všetkým ide  

o to isté – byť tu pre občanov a poskytovať im čo 

najkvalitnejšie služby.

Aké máte Vy osobne skúsenosti s úradmi?
S pracovníkmi rôznych úradov som sa stretáva-

la aj pri predchádzajúcej práci. Sprevádzala 

som klientov a pomáhala im vybavovať rôzne 

záležitosti. Mnohí úradníci boli veľmi ústretoví 

a ochotní. Stretla som sa však aj s takými, ktorí 

boli dlhými rokmi v službe vyčerpaní natoľko, 

že to malo vplyv na ich prístup ku klientom. 

Poznám dobre aj pocit bezmocnosti z toho byť 

posielaná od dverí k dverám, z úradu na úrad, 

z vypĺňania nekonečného množstva žiadostí  

a potvrdení. Som veľmi vďačná za to, že mám aj 

takúto skúsenosť „z opačnej strany stola” a že  

z nej môžem čerpať dnes pri nastavovaní našich 

služieb.

Máte za sebou prvých šesť mesiacov. Čo sa 
Vám podarilo za ten čas dosiahnuť?
Z vecí, ktoré sú viditeľné aj verejnosti, 

mám veľkú radosť najmä z toho, že sa nám  

podarilo obnoviť tradíciu spoločných stretnutí  

karloveských jubilantov v Kamel klube. Som 

tiež rada, že sme na návrh sociálnej komisie a so 

súhlasom pani starostky mohli spoločne upraviť 

spôsob poskytovania jednorazových finančných 

výpomocí tak, aby sme vedeli účinnejšie 

pomáhať práve vtedy, keď to je naozaj potrebné.

Na čom momentálne pracujete?
Popri bežnej činnosti oddelenia už niekoľko  

mesiacov pracujeme aj na systémových 

zmenách. Ich prejavy však budú viditeľné až  

o nejaký čas. Postupne spracovávame papierové 

verzie dokumentov na elektronické. Tvoríme 

systém evidencie klientov aj poskytovaných 

služieb. Aktívne prepájame naše oddelenie  

s ďalšími odborníkmi a organizáciami. V spo-

lupráci s nimi pripravujeme viaceré pilotné 

projekty v prospech tých, ktorí potrebujú naše 

služby. Ak sa nám podarí uskutočniť plánované 

zmeny a ja verím, že postupne áno, umožní nám 

to poskytovať kvalitnejšie a pestrejšie služby.

Čo sú Vaše priority na najbližšie obdobie? 
Čo vidíte ako potrebné v ďalších mesiacoch?
Bola by som rada, ak by sa nám podarilo do kon-

ca tohto kalendárneho roka vybaviť všetkých 

klientov, ktorí nás žiadali o pomoc pri riešení 

ich situácie. Chceme predložiť na minister- 

stvo práce a sociálnych vecí žiadosť o dotáciu 

na rozvoj terénnych sociálnych služieb. Pokú-

sime sa získať finančnú podporu na kúpu auta 

pre opatrovateľskú službu. Uvidíme, či sa to 

podarí. Je veľa ďalších oblastí, ktorým budeme 

v nasledujúcich mesiacoch venovať pozornosť 

a ktoré budeme postupne vylepšovať. Zame-

riame sa na spoločné stravovanie dôchodcov, 

donášku stravy do domácností, denné centrá 

(kluby seniorov), služby pre jednotlivcov a ro- 

diny v hmotnej a sociálnej núdzi, služby pre ľudí 

so zdravotným znevýhodnením, spomínanú 

opatrovateľskú službu či doteraz nevyužívanú 

odľahčovaciu službu. Nezabúdame ani na to, že 

v našej mestskej časti stále nemáme žiadne za- 

riadenie opatrovateľskej služby, ani zariadenie 

pre seniorov. Vieme, že naši starší obyvatelia by 

mali mať možnosť ostať tu, kde to poznajú, kde 

mnohí prežili väčšinu svojho života.

Ešte niečo by ste chceli povedať na záver?
V budúcom roku stojí pred nami všetkými ešte 

jedna naozaj veľká úloha, a to aktívne sa zapojiť 

do komunitného plánovania. Komunitný plán 

sociálnych služieb sa tvorí na mieru, zohľadňu-

je priania a potreby obyvateľov s možnosťami 

poskytovateľov sociálnych služieb, pomáha  

vedeniu mestskej časti robiť dobré rozhodnutia  

v sociálnej oblasti, správne určovať priority  

a efektívne nakladať so zdrojmi, ktoré sú  

k dispozícii.

Rozhovor s Mgr. Janou Mózešovou, vedúcou oddelenia sociálnych vecí v Karlovej Vsi

Čo Vás viedlo k tomu, aby ste sa uchádzali o 
miesto vedúcej oddelenia sociálnych vecí? 
Bývam v Karlovej Vsi jedenásť rokov. Vždy som 

sledovala, čo sa u nás deje v sociálnej oblas-

ti. Často som si hovorila, že keby som mala 

možnosť, rada by som prispela k zlepšeniu 

týchto služieb. Vlastne som ani nečakala, že 

sa mi naskytne taká príležitosť. Keď som našla 

inzerát na pozíciu vedúcej oddelenia sociálnych 

vecí, rozhodla som sa skúsiť ponúknuť svoje 

služby. Verila som, že v novom vedení sú ľudia, 

ktorým naozaj záleží na tom, aby sa robili veci 

v prospech občanov, poctivo a aj na vysokej 

odbornej úrovni. A vidím, že som sa nemýlila.

Výberová komisia sa pre Vás rozhodla 
takmer jednohlasne. Aké sú Vaše doterajšie 
pracovné skúsenosti, čím ste ich oslovili?
Sociálnu prácu som začala robiť už počas štúdia 

na vysokej škole. Pôsobila som najmä v treťom 

sektore, kde som sa okrem práce s klientmi 

mohla zapájať aj do manažérskej práce, do  

riadenia projektov, získavania zdrojov na čin-

nosť organizácie a do vzdelávania. Ako sociál-

na pracovníčka som pracovala s rôznymi typmi 

ľudí. Predpokladám, že členov výberovej komi- 

sie presvedčila moja odbornosť a skúsenosti.

Ako vyzerala Vaša práca v teréne?
Poskytovala som podporu a pomoc rodinám, 

ktoré mali finančné ťažkosti, napríklad mali 

dlhy na nájomnom, rôzne exekúcie, vzťahové 

ťažkosti alebo problémy pri výchove detí, či 

niekto z rodiny mal psychické ochorenie, trpel 

závislosťou a pod. Niekoľko rokov som pracovala 

Michal Skalník
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Nalejme si čistého vína
Zvýšili sa miestne dane. Tí, ktorých sa to týka, tvrdia, že drasticky. Je to naozaj tak? Alebo sme sa po rokoch 
ľúbivej politiky „nezdražovania“ pozreli realite do očí. Pozrime sa na vývoj miestnych poplatkov a daní.

Od vzniku samosprávy sa vyberali miestne 
poplatky. Od roku 2004 zákonodarca prekla-
sifikoval tieto platby na miestne dane. Nie- 
ktoré pôvodne definované miestne poplatky, ako 
napr. za užívanie bytu, za ubytovaciu kapacitu, 
lokalizačný poplatok a iné, dnes už nejestvujú.  
V súčasnosti zákonodarca umožňuje miestnej 
samospráve výber štyroch druhov miestnej dane:

• daň za zaujatie verejného priestranstva,
• daň za psa,
• daň z nevýherných hracích strojov,
• daň z predajných automatov.

Miestne zastupiteľstvo MČ Karlova Ves prijalo 
na svojom riadnom zasadnutí dňa 27.10.2015  
Všeobecne záväzné nariadenie (VZN) 6/2015  
o miestnych daniach.  Vo väčšine položiek sa 
sadzba miestnej dane zvyšovala. Rozruch vyvo-
lali sadzby dvoch daní:

• nárast sadzby miestnej dane za zaujatie 
verejného priestranstva pre tzv. vyhradené 
parkovanie motorových vozidiel,

• nárast sadzby dane za psa.

Sadzba dane za vyhradené parkovacie 
miesto sa zvýšila na 345,29 €
Na prvý pohľad sa takéto 100%-né zvýšenie dane 
zdá byť drastické, ba možno až vydridušské.  
Pozrime sa preto na vývoj sadzby tejto dane. 
Miestny poplatok za vyhradené parkovacie  
miesto bol v Karlovej Vsi prvýkrát definovaný 
vo VZN č. 3 z roku 1991 vo výške 2.500 Kčs. 
Táto sadzba sa nemenila až do roku 2004, kedy 
sa sadzba za parkovacie miesto zvýšila na 5.000 
SKK. Táto sadzba je prakticky platná až doteraz. 
Jedinou zmenou bol v roku 2009 prechod na 
novú menu Euro. Sadzba dane sa prepočítala na 
168 €. „Kozmetická“ úprava sa vykonala v roku 
2012, kedy došlo k zvýšeniu sadzby dane na me-
ter štvorcový a deň z 0,37 € na 0,43 €, zároveň 
sa zmenšila výmera plochy na jedno vyhradené 
miesto, čím sa konečná suma za vyhradené  
parkovacie miesto upravila na dnes platnú hod-
notu 169,50 €. Terajších 345,29 € je štvornásob-
kom pôvodnej sadzby miestneho poplatku z roku 
1991.  V skutočnosti nie je možné iba takéto jed-
noduché aritmetické prepočítanie. Je nevyhnut-
né započítať infláciu. Po jej započítaní zistíme, 
že čiastka 2.500 Kčs z roku 1991 má v roku 2015 
skutočnú hodnotu 356,41 €. Je to o niekoľko eur 
viac, ako je novoprijatá sadzba dane. Teda v sku-
točnosti nejde o zvýšenie, ale iba vrátenie sa  
k pôvodnej hodnote sadzby miestneho poplatku 
z roku 1991. Vraciame sa o štvrťstoročie dozadu. 
Za štvrťstoročie sa dopyt po parkovacích mies-
tach výrazne zvýšil. Zvýšila sa trhová hodnota 
parkovacieho miesta. Na základe kvalifikovaných 
odborných odhadov sa pohybuje okolo hodnoty 
500 € za jedno parkovacie miesto na rok.

Podobne sa pozrime aj na sadzbu dane za 
psa
V roku 1991 bola stanovená výška miestneho 
poplatku na hodnotu 1.000 Kčs za prvého psa 
a sadzba 1.500 Kčs za druhého a ďalšie psy  
v domácnosti. 

Sadzba za prvého psa sa za celé obdobie jestvo-
vania samosprávy nezmenila. Prepočítaná na 
eurá činí 33,20 € a je platná až doteraz. Sadzba za 
druhého a ďalšie psy bola platná až do roku 2012. 
Zmena legislatívy vtedy stanovila, že sadzba za 
každého psa musí byť rovnaká. Preto sa sadzba 
dane znížila na jednotnú hodnotu 33,20 €. In-
flačný prepočet ukazuje, že tisíc korún z roku 
1991 má v roku 2015 hodnotu 142,56 €. Novosta-
novená sadzba dane vo výške 50 € je prakticky 
iba 1/3 pôvodnej výšky poplatku za prvého psa  
v domácnosti. 

Pozrime sa na situáciu dôchodcov vo vzťahu  
k ich psím miláčikom. Miestny poplatok, ani  
miestna daň až do roku 2009 nedefinovali dôchod- 
cov ako samostatnú skupinu s osobitnou sadz-
bou. V rokoch 1991 až 2009 bola uprednostnená 
špecifická skupina dôchodcov – osamelí dôchod-
covia. Sadzba poplatku za psa bola pre osamelých 
dôchodcov stanovená na hodnotu 200 Kčs (6,64 €) 
a v rokoch 2004 až 2009 na hodnotu 300 SKK  
(9,96 €). Dôchodcovia boli od dane za psa oslo-
bodení prijatím VZN č.3 z roku 2009, pričom tento 
stav platí doteraz. Prijaté VZN č 6./2015 stanovu-
je pre dôchodcov 50% sadzbu dane, to znamená 
25 € za psa chovaného v bytovom dome, resp. 15 €  
za psa, ktorý má základný výcvik, chovaného  
v bytovom dome, resp. 7,50 € za psa chovaného 
v rodinnom dome. Žiadna z týchto sadzieb dane 
neprevyšuje hodnotu inflácie pôvodnej sadzby 
pre osamelých dôchodcov. 200 Kčs z roku 1991 
predstavuje hodnotu 28,51 € v roku 2015.

Daň by mala byť rovnaká pre všetkých
Osobne považujem za nešťastné používať daňové 
nástroje na riešenie sociálnej politiky a sociálnej 
pomoci. Sociálne znevýhodnené skupiny oby-
vateľov by mali byť kompenzované pomocou 
nástrojov sociálnej pomoci. 

Rudolf Rosina 
nezávislý poslanec

Zároveň si uvedomujem, že súčasné VZN je 
vo vzťahu k špecifickej skupine obyvateľov – 
osamelí dôchodcovia – relatívne nespravodlivé. 
Preto by sme mali nájsť spôsob kompenzácie 
práve pre túto skupinu obyvateľov.

Vývoj dane za vyhradené parkovacie  
miesta aj dane za psa ukazuje, že až  
doposiaľ skutočné sadzby miestnych  
daní z roka na rok klesali
Dôvody na to považujem za výsostne poli-
tické. Príslušné volené orgány samosprávy  
v snahe zapáčiť sa voličom nenabrali odvahu na 
pravidelné zvyšovanie miestnych poplatkov a  
miestnych daní. Takýto „priateľský“ postoj voči 
daňovníkom však poškodzoval a poškodzuje 
ostatných obyvateľov mestskej časti a mestskú 
časť ako celok. Najväčšou chybou je, že do sys-
tému neprišli potrebné finančné prostriedky. 
Za celé tie roky bola mestská časť ochudobnená  
o niekoľko miliónov eur, ktoré sa mali použiť na 
budovanie parkovacích kapacít, budovanie psích 
výbehov, ochrany detských ihrísk pred vstupom 
psov, opravy verejných komunikácií a iných  
verejnoprospešných investícií.

Zhrnuté a podčiarknuté: Zvýšenie sadzieb 
dane nie je vydieraním dotknutých 
daňovníkov. Je to len hlasné vyslovenie 
pravdy. Tá pravda bolí, pretože sa dotýka 
konkrétnych ľudí. 
Ak sa zverejní informácia, že vnútorný dlh 
mestskej časti činí niekoľko miliónov, že riziko 
utajovaných súdnych sporov prevyšuje čiastku 
10 miliónov alebo že za predchádzajúce obdo-
bie sa nehospodárnym nakladaním s verejnými 
prostriedkami prekvárili ďalšie milióny, nechá-
va nás to chladnými a mávneme nad tým rukou. 
Keď nás dedičstvo minulosti dobehne vo výške  
desiatok eur, ktoré máme zaplatiť z vlastného 
vrecka, vzbudzuje to adrenalínom živené emócie.

Sadzba v EUR

Inflačný rast od r. 1991

Porovnanie vývoja parkovného s infláciou 2500 Kčs z roku 1991 predstavuje 356,41€ v roku 2015 
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Dedinský hlásnik primátorovi
26.7.2015 bol uverejnený rozhovor s primátorom hlavného mesta Bratislavy pod názvom Bratislava má byť 
jedno mesto, a nie pätnásť dedín.
V tomto článku si primátor slovami „čakal som 
to, ale realita ma prekvapila“ sťažuje na svoju 
situáciu. Medzi iným aj na to, že kompetenčný 
zákon je nevyhovujúci pre správu mesta alebo že 
mestské časti majú stavebné úrady, a mesto nie. A 
tak v meste „nevieme riešiť žiadnu čiernu stavbu“.

Pán primátor, som Karlovešťan a vždy som chcel 
žiť na dedine s príjmom ako v hlavnom meste. Pre-
to ma Vaše slová priam hrejú – splnili ste mi sen.

Vo všeobecnosti s mnohými  z Vašich názorov  
súhlasím, s niektorými by som polemizoval 
a s ďalšími musím nesúhlasiť. To je všetko  
v poriadku, a tak to má byť. Nevadí mi, že ma 
vidíte ako dedinčana. Čo ma ale na Vašom postoji  
priam uráža, je atmosféra, ktorú zanechávate  
v čitateľoch Vašich článkov. Pocit, ktorý ostáva, 
že ak niečo nefunguje, môže za to vždy niekto iný.

Ako primátor nezávislý od politických strán vôbec 
nerobíte to, čo spolu so mnou od Vás očakávali Vaši 
voliči. Nerobíte nič pre to, aby ste vymenili drahé 
bašovanie politických strán, o ktorom ako bývalý 
predseda najsilnejšieho politického poslaneckého 
klubu v ostatnom volenom období musíte  
vedieť lepšie ako ktokoľvek z nás, za odborníkmi  
a verejnosťou akceptované rozhodnutia. 

Pokračujete tak, ako ste začali pred rokmi a ako 
ste zvyknutý. Navyše pojmom „nezávislý“  kry-
jete fungovanie divných fialových koalícií, lebo 
dopady týchto dohôd nepošpinia žiadnu z čistých 
modrých alebo červených politických strán. 
Trpezlivým Bratislavčanom odporúčam sledo-
vať hlasovania mestského zastupiteľstva aspoň 
dovtedy, kým aj tu, pán primátor, nepoveríte  
niektorého z Vašich nových dubnických kamará-
tov, aby vymysleli nejaký inteligentný interný 
predpis, umožňujúci na hlasovanie pozrieť iba 
tomu, kto sa stihne na stránku mesta prihlásiť  
v prvej minúte po jeho ukončení.

Z tohto horka v ústach Vašich voličov sa chcete 
vyviniť, lebo „pätnásť mestských častí”? Pán 
primátor, Vy vidíte neprajníkov v mestských  

častiach, v pätnástich dedinách, s ktorými sa 
musíte deliť o kompetencie.

Prosím, nezabúdajte, že každý Bratislavčan, 
ktorému dnes velíte, je aj obyvateľom niektorej 
mestskej časti. A tiež  obyvateľom ulice, na ktorej 
býva, domu, bytu, ... V tomto reťazci vzťahov  
a kompetencií každý Bratislavčan žije a zmieruje 
sa s plusmi, ale hlavne s mínusmi z toho vyplý-
vajúcimi. Ak Vy hľadáte vinníka v mestských 
častiach, je to prvý krok k tomu, aby ste  ho začali 
hľadať ešte ďalej, v našich bytoch.

Je čas aj Vašu verejnú službu postaviť opäť  
z hlavy na nohy. Z môjho bytu sa Vás pýtam, ako 
si Vy, mestský pánko, plníte svoje úlohy v rámci 
vymedzených kompetencií v našich mestských 
častiach?

Napĺňate dostatočne svoje kompetencie 
„dobre“ regulovať rozvoj mesta územným 
plánom?
Ako vyzerá územný plán mesta, „zákon“ určujúci 
rozvoj, charakter a podobu  mesta, keď rokova-
nia o územnom pláne za Vášho predsedníctva v  
najsilnejšom  poslaneckom klube neboli logickým 
a odborným plánom, ale výmenným obchodom? 

Chcete búrať čierne stavby, ale územný plán 
Vami spravovanej kompetencie je taký zlý, že na 
ničenie životného priestoru nás Bratislavčanov,  
Karlovešťanov, či Ružinovčanov čierne stavby ani 
nepotrebujeme.

Ako mesto stráži dodržiavanie tohto, aj keď  
deravého, „zákona“? Prezraďte, prosím, kto  
z Vášho úradu je podpísaný pod súhlasným stano-
viskom k výstavbe bytových domov v zóne určenej 
na oddych a rekreáciu? (V Karloveskej zátoke 
takýto kontroverzný súhlas bol vydaný nie raz.) 
Čo urobí mesto, keď stavebník koná v rozpore so 
základným stavebníckym zákonom - územným 
plánom? Odvolalo sa aspoň raz voči ktorému-
koľvek rozhodnutiu ktoréhokoľvek stavebného 
úradu ktorejkoľvek mestskej časti u nadriadeného 

stavebného úradu, že bolo územné rozhodnutie či 
stavebné povolenie vydané v rozpore s územným 
plánom mesta?

Keď hovoríte o odstraňovaní čiernych stavieb, 
máte na mysli  aj stavby so stavebným povolením, 
ktoré sú v očividnom rozpore so „zákonom“  
inštitúcie, ktorej ste štatutárnym orgánom?

Ale hlavne, prosím Vás, čo Vy a Vaše mesto (na  
tieto štyri roky) považujete za dôležitejšie: 
územný plán ako dokument alebo obyvateľov 
mesta, ktorí podľa Vášho zlého dokumentu musia 
zle bývať, napríklad na sídlisku Dlhé diely, zle ces-
tovať do práce, napríklad cez Nábrežie arm. gen. L. 
Svobodu, zle tráviť svoj voľný čas vo vilovej štvrti 
na Kolibe alebo pri krásnom modrom Dunaji v nie-
ktorom z nákupných centier či rezidenčnej štvrti?

Plníte si svoje povinnosti pri spravovaní  
majetku mesta v mestských častiach?
Ako to bude napríklad s chodníkom na moste  
ponad Karloveskú ulicu pri Metrologickom 
ústave? Je Vám jedno, že si na Vami spravovanej 
komunikácii lámu nohy obyvatelia Vášho mesta, 
pretože sú, ako vy hovoríte, iba obyvateľmi jednej 
z „pätnástich dedín v Bratislave”?

Čo Devínska cesta? Tiež je vo Vašej správe. Váš 
úrad je zodpovedný za jej kvalitu. Či chcete  
nebodaj zabiť dve muchy jednou ranou? (Týka sa 
predsa dvoch a možno troch „dedín”, ktoré treba 
čo? Potrestať? Zrušiť?)  Ako je to s tankodrómom 
vedúcim ponad Internáty Ľ. Štúra?

Koľko má mesto z toho, že prenajalo budovu v 
centre Karlovej Vsi reťazcu reštaurácií? Čaká 
podobný osud aj parkovaciu plochu v srdci  
areálu Karloveského športového klubu a Základnej 
umeleckej školy?

Marcel Zajac
nezávislý poslanec

Karlova Ves má novú webovú stránku
Zmena sa týka celkového dizajnu, prehľadného usporiadania informácií aj nového obsahu webstránky. 
Úradnú tabuľu si Karlovešťania môžu pozrieť aj na svojom mobile.

„Najdôležitejšou novinkou je elektronická úrad-
ná tabuľa. Občania si môžu vyhlášky, oznáme-
nia, verejné súťaže a ostatné oznamy pozrieť 
na svojom počítači alebo mobile,” uviedol Ján  
Hrčka, prednosta karloveského miestneho úradu.

Súčasťou webovej stránky je aj prehľadná databá-
za všetkých objednávok, zmlúv a faktúr, ktorú 
obsluhuje jednoduché vyhľadávanie podľa dátu-
mu, ceny, IČO, dodávateľa a iných kritérií. Tieto 
aj ostatné časti webstránky pripravoval miestny 
úrad vo vlastnej réžii.

„Pre IT tím na našom úrade bolo kompletné 
vypracovanie nového webu výzvou, keďže to 
nie je bežná agenda. Naša niekoľkomesačná  
práca však priniesla podstatné výhody: máme 
web ušitý na mieru a nie sme viazaní na hotové 
riešenia od dodávateľa. Z technickej stránky 
vieme do neho ľahko integrovať ďalšie projekty, 
na ktorých pracujeme, napríklad Geografický 
informačný systém, kalendár podujatí a ďalšie,“ 
povedal Matúš Súlovec, vedúci IT na miestnom 
úrade.

Nová webová stránka prináša tiež viac informácií 
o činnosti miestneho úradu. Občania sa dozve-
dia podrobnejšie informácie o službách, ktoré 
mestská časť poskytuje a ako na úrade vybavia 
to, čo potrebujú. Koncepcia nového webu je jed-
noduchá. Čím viac informácií v ľahko prístupnej 
podobe o činnosti miestneho úradu zverej- 
níme, tým lepšie budú občania informovaní.  
V konečnom dôsledku to znamená lepší servis  
a taktiež lepšiu spoluprácu.

Michal Skalník
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Investície v prvom roku
Prvý rok nového funkčného obdobia sa niesol v znamení konsolidácie hospodárenia mestskej časti a riešenia 
najmä naliehavých problémov, ktoré sme „zdedili“ po bývalom vedení. Napriek tomu sa pristúpilo k realizácii 
viacerých investičných aktivít, ktoré zlepšili kvalitu prostredia a stav verejných objektov mestskej časti. 

Prioritou boli školy
Investície smerovali do skvalitnenia prostredia 
pre žiakov karloveských základných škôl. Dve 
najvýznamnejšie aktivity na základe požiadaviek 
škôl boli rekonštrukcie hygienických zariadení 
na Spojenej škole Tilgnerova a ZŠ A. Dubčeka 
na Majerníkovej ulici spolu za vyše 80 tisíc eur. 
Ďalej bola realizovaná oprava telocvične na 
ZŠ Karloveská 61 s cieľom zabezpečiť vhodné  
podmienky pre športové a pohybové aktivity  
žiakov s rozpočtom 10 tisíc eur. Ďalšie projekty 
sú v štádiu investičnej prípravy, ktorej súčasťou 
je aj transparentný výber dodávateľov v snahe 
obstarať čo najvýhodnejšiu cenu.  

Údržba ciest a chodníkov
Významné náklady boli investované do správy 

a údržby pozemných komunikácií. Do obnovy 
cestnej siete a opráv karloveských komunikácii 
sme investovali viac ako 40 tisíc eur. Do správy 
a údržby verejných priestranstiev, chodníkov a 
obrubníkov sa použilo z mestskej časti viac ako 
70 tisíc eur. Všetky realizované aktivity sú riad- 
ne zdokumentované a verejnosť si má možnosť 
overiť stav komunikácií pred opravou a po jej  
realizácii. Pri rozhodovaní o opravách sa prihlia- 
dalo aj na podnety od občanov a riešili sa priorit- 
ne tie lokality, ktoré si to vyžadovali najmä z 
hľadiska bezpečnosti chodcov a ostatných účast-
níkov cestnej premávky. Rekonštrukcia chodníka 
a nájazdovej rampy na ulici Ľ. Fullu bola financo-
vaná z dotácie, ktorú sme na tento účel získali od 
Bratislavského samosprávneho kraja.

Vlastné stroje na verejnoprospešné služby
Zámer mestskej časti pristúpiť k realizácii 
verejnoprospešných služieb vo vlastných per-
sonálnych a technických kapacitách sa prejavil 
aj v investíciách do nákupu techniky. Na účel 
komplexnej údržby ciest, chodníkov, verej- 
ných priestranstiev a zelene boli  zakúpené 
dva multifunkčné komunálne traktory. Stroje 
budú celoročne využité pre kosenie, zametanie, 
odhŕňanie snehu a posyp soli. Mestská časť tak 
nebude nútená platiť za tieto služby externým 
dodávateľom. V ďalšom roku sa plánuje dokúpe-
nie techniky tak, aby všetky verejnoprospešné 
služby mohla mestská časť robiť s vlastnými 
ľuďmi a technikou. Takto ušetrené prostriedky  
sa použijú na zlepšenie kvality starostlivosti  
o verejné priestory.

Detské ihriská, lavičky, pieskoviská a 
autobus
Mestská časť v tomto roku investovala do hracích 
prvkov na detských ihriskách viac ako 10 tisíc 
eur. Opravovalo sa 38 lavičiek a takmer 50 nových 
lavičiek bolo osadených. Na 51 pieskoviskách v 
Karlovej Vsi bol kompletne vymenený piesok. Od 
regionálneho dopravcu bol zakúpený zachovalý 
autobus, ktorý bude slúžiť na dopravu školám, ale 
aj športovým klubom a karloveským seniorom. 

Iste, nie všetky „bolesti“ a problémy boli 
vyriešené. Limitovaní sme finančnými 
možnosťami, časovými, ľudskými alebo 
technickými kapacitami. Niekde musíme 
„hasiť“ akútne vzniknuté havarijné stavy, 
niekde príprava investície vyžaduje dlhší 
čas. Prvý rok bol náročný, nakoľko stav, v 
akom sme prevzali mestskú časť, bol  
omnoho horší, ako sme čakali. Napriek 
tomu sa podarilo mnohé urobiť. V ďalších 
troch rokoch chceme investície plánovať 
a realizovať tak, aby na konci nášho 
funkčného obdobia bola Karlova Ves  
krajšia, čistejšia a udržiavanejšia. 

Ako sa staráme o naše verejné priestory
Starostlivosť o verejné priestory patrí k základným a nevyhnutným činnostiam miestneho úradu. Je to každodenná 
nenápadná práca, ktorú keď neurobíte, tak to všetci vidia a kritizujú. Keď ju urobíte, ľudia to väčšinou berú ako 
samozrejmosť. Zamestnanci oddelenia dopravy a životného prostredia v spolupráci s pracovníkmi oddelenia 
hospodárskej správy týmto prácam venujú tisíce hodín. Za každého počasia. Ďakujeme!

Výtlky, chodníky, schodiská, zábradlia, 
dopravné značky, vraky áut
Od začiatku roku 2015 Karlova Ves opravila 
množstvo výtlkov na 30 komunikáciách, použilo 
sa pritom 220 ton nového asfaltu. Ďalšie opravy 
sa vykonali na chodníkoch ulíc Pod Rovnicami, 
Líščie údolie, Karloveská, Segnerova, Novackého, 
Gabčíkova, Jurigovo nám., L. Sáru, Nabělkova, 
Lackova, Pustá, Hodálova, Púpavová, Sucho-
hradská, Veternicová, Beniakova, Majerníkova, 
F. Kostku, Ľ. Fullu. Nenašli ste Vašu ulicu na tom-
to zozname? Možno nie je v správe mestskej časti, 
a preto na nej žiadne opravy nemôžeme vykonať.

Mestská časť sa venovala aj oprave a doplneniu  
zábradlí na Kuklovskej, oprave schodísk na  

Pribišovej, pri Bille na Dlhých dieloch, oprave a 
osádzaniu nových dopravných značiek, či čiste-
niu 150 ks kanalizačných vpustí aj s osádzaním 
kalového koša.

Verejný priestor Karlovej Vsi znehodnocujú aj 
vraky áut a dlhodobo opustené vozidlá. Tento 
rok miestny úrad zabezpečil odtiahnutie 70 áut 
bez EČV, prípadne ich odstránenie majiteľmi na 
základe úradnej výzvy. 

Koše, hracie prvky na detských ihriskách
V tomto roku Karlova Ves osadila 11 košov na psie 
exkrementy a tiež 16 malých košov na odpadky. 
Pre návštevníkov lesa na Sološníckej pribudol 
veľký 110 litrový kôš.

Vo vnútrobloku na Zohorskej, Púpavovej mestská 
časť zriadila hrací domček. Darom od obyvateľa 
získali deti i oplotenie tejto plochy, ďakujeme! Vo 
vnútrobloku Tománkova pribudla dvojhojdačka, 
na H. Meličkovej kolotoč. Zároveň sa podopĺňali 
a povymieňali poškodené pružinky. Uskutočnili 
sa aj potrebné opravy  a nový náter drevených 
hracích zostáv  na Levárskej, Silvánskej, Pod 
Rovnicami, Kolískovej, Beniakovej, Jamnického, 
Adámiho a v átriu OD Centrum. Hojdačku na 
Školskom námestí opravil svojpomocne obyvateľ 
sídliska, ďakujeme! 

Kosenie trávnikov a orezy stromov
Tento rok boli päťkrát pokosené všetky trávnaté 
plochy v správe mestskej časti. Vo februári  

JUDr. Branislav 
Záhradník
zástupca starostky
nezávislý poslanec
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Lívia Poláchová 
nezávislá poslankyňa

Jaromír Šíbl 
nezávislý poslanec 

Starostlivosť o dreviny v Karlovej Vsi
Pre pochopenie súčasného stavu drevín, ale aj pre správne naplánovanie budúcej starostlivosti je dobré 
pripomenúť si minulosť.
Relatívne v najlepšom stave sú dnes dreviny, 
ktoré boli vysadené ešte v čase, keď sa stavali 
prvé panelové domy v Karlovej Vsi. Výber drevín, 
ich druhové zloženie, kvalitu sadeníc ako aj 
následnú starostlivosť po výsadbe vtedy na pro-
fesionálnej úrovni zabezpečovala celomestská 
odborná organizácia ZARES. Táto bola, žiaľ, 
neskôr zrušená. S týmito drevinami máme dnes 
najmenej problémov, niektoré už sú síce pre-
starnuté, vo väčšine prípadov sa to však dá riešiť 
správnou údržbou – najčastejšie orezom.  

V tom čase vznikali aj rozsiahle viac či menej 
„amatérske“ výsadby v štýle ľudovej tvorivosti. 
Ľudia si chceli čím skôr ozeleniť svoje okolie. 
Často pritom nemysleli na to, že nie každá drevi-
na je vhodná pre dané stanovište, ani na to, že 
niektoré dreviny dokážu pomerne rýchlo narásť a 
pokiaľ ich vysadíme rovno pod oknami paneláku, 
môžu z toho neskôr vznikať problémy. Mnohé z 
týchto výsadieb sú dnes prehustené, nevhodne 
umiestnené a pôsobia zanedbaným dojmom. 

Na mnohých miestach dnes nájdeme aj tzv. 

„náletové“ dreviny. Sú to najmä topole a baza 
čierna. Tie sú v porovnaní s tými vysadenými mi-
moriadne životaschopné a odolné a nevyžadujú 
prakticky žiadnu starostlivosť. Problémy môžu 
spôsobovať, ak vyrastú na nevhodnom mieste, 
napr. v škárach pri stene domu alebo tesne pri 
kanalizácii či chodníku, ktoré potom môžu svo-
jím koreňovým systémom poškodzovať. 

Celkovo v najhoršom stave sú najmladšie 
dreviny vysadené v posledných 10 – 15 
rokoch najmä na Dlhých dieloch
Ich výsadbu robili na objednávku externé firmy. 
Výber drevín často nezodpovedal pomerne ex-
trémnym podmienkam na sídlisku. Kvalitu 
sadeníc a spôsob výsadby zvyčajne  nikto ne-
kontroloval, dreviny v horúcich letách nepo-
lieval, takže ich šance na prežitie boli od začiatku 
minimálne. Najhoršie však bolo to, že pri kosení 
trávnikov strunovými kosačkami bola ich jemná 
kôra opakovane poškodzovaná až na drevo. Podľa 
rozsahu poškodenia tak dochádza k narušeniu 
až úplnému zastaveniu transportu vody a živín 

medzi koreňmi a korunou. Stromy ďalej len 
živoria, v horšom prípade odumierajú. Otvorené 
rany sú vstupnou bránou pre rôzne hubové a iné 
ochorenia, ktoré takto napadnuté stromy likvidu-
jú. Rôzne druhy drevín majú pritom rôznu rege- 
neračnú schopnosť. Pomerne dobre sa s porane-
niami dokáže vysporiadať napr. jaseň mannový. 
Množstvo mladých stromov na Dlhých dieloch 
je v súčasnosti už tak vážne poškodených, že ich 
bude nutné postupne vymeniť za nové. 

Drevinám sa venujeme systematicky a 
odborne
V súčasnosti sa starostlivosti o dreviny venujú 
dvaja zamestnanci miestneho úradu z oddelenia  
dopravy a životného prostredia, ktorí majú aj 
potrebné odborné vzdelanie a skúsenosti. Jed-
ným z nich je od 1. novembra aj nový záhrad-
ník našej mestskej časti. Pracovníci oddelenia 
hospodárskej správy zabezpečujú väčšinu prak-
tických prác pri údržbe a zakladaní novej zelene. 

V novembri prebehla v Karlovej Vsi nová výsad-
ba. V tomto roku sme si prvýkrát celú výsadbu  
organizovali aj vykonávali sami. Pri sadení 
pomáhali aj dobrovoľníci, skauti, zamestnanci  
a žiaci základných škôl v Karlovej Vsi. Spolu bolo 
vysadených 40 listnatých stromov, 100 krov  
a popínavých rastlín, a to najmä v areáloch MŠ 
Kolískova, Majerníkova, L. Sáru, ZŠ Tilgnerova,  
na uliciach Kuklovská, Pustá, Majerníkova, 
Sekulská, Silvánska, Námestie sv. Františka. 
Výsadba sa uskutočnila s finančnou podporou 
Nadácie SPP a SPP Distribúcia ako kompenzácia  
za stromy, ktoré museli byť na viacerých  
miestach v Karlovej Vsi odstránené na jar 2015  
z dôvodu ohrozenia trasy plynovodu.

a v auguste mestská časť vykonala kontrolu stavu zelene 
na verejných priestranstvách. Následne sa vykonával 
zdravotný orez drevín aj v areáloch škôl a škôlok. Reali- 
zovali sa aj  orezy drevín podľa požiadaviek obyvateľov. 

Aj my sami môžeme prispieť ku krajšiemu okoliu 
Nemusíme čakať, kedy to urobí za nás niekto iný - 
stačí si po sebe upratať, zdvihnúť spadnutý papierik,  
plechovku, hovienko nášho štvornohého miláčika. 
Väčší neporiadok je možné oznámiť aj na miestny úrad, 
prípadne na Odkaz pre starostu.



Ďakujeme za vašu podporu a každú odozvu na adrese nasakarlovaves@gmail.com 
Tento materiál pripravujeme vo svojom voľnom čase. Náklady na tlač a poštovné si hradíme z vlastných prostriedkov.

Futbalisti Karlovej Vsi nám už dali krásny vianočný darček
Starší dorastenci Karlovej Vsi majú odohranú úspešnú časť futbalového maratónu. Túto polovicu súťaže 
odohrali famózne.

Hráči hrajú druhú dorasteneckú ligu a medzi ich 
súperov patrili napr. Púchov, Inter Bratislava, 
Baník Prievidza, Spartak Myjava, MFK Skalica, 
MFK Topoľčany, Lokomotíva Trnava a iné.  
Celkom odohrali 15 zápasov, z toho 10 víťazných, 
2 remízy, 3 prehry. Skóre 47 : 20.

Nemáme také podmienky ako Slovan,  Myja-
va či Topoľčany. Máme však dobrých hráčov, 
vynikajúcich trénerov, maséra a realizačný tím.  
Najcennejšie, čo hráči majú, je chuť hrať futbal 
za Karlovu Ves. Mnohí hráči hrajú u nás už vyše 
12 rokov. Stovky kilometrov sme museli najazdiť, 
aby sme si mohli povedať, že to stálo za to.

Sme mladý futbalový klub. Bol založený v roku 
2000 a málokto vtedy veril, že niekedy mladí 
hráči z Karlovej Vsi budú hrať najvyššiu možnú 
ligu. Áno, už je to druhý rok, čo žiacke kategórie 
tak vysoko rúbu. Neboja sa veľkých súperov. 
„Každé družstvo sa dá poraziť“, to na každom 
tréningu do hlaviček malých hráčov vštepuje  
pán tréner Ján Hucko. Výborné umiestnenie je 
výsledkom tímovej práce, húževnatosti, vytrva- 
losti a vôle plniť si svoje veľké sny.

O pár dní budú Vianoce. Naši hráči už sebe, ale 
aj nám dali vianočný darček. Za to im zo srdca 
ďakujeme. Poďakovanie patrí všetkým hráčom 

Karlovej Vsi, trénerom, vedúcim mužstiev  
a samozrejme, rodičom a blízkym. Dovolím si  
v mene poslancov Karlovej Vsi napísať:  
„ďakujeme za vaše úspechy“.

Dlháčik - miesto, kde dobrovoľníci kúzlia úsmev na tváre detí
Keď v roku 2011 rodinné centrum Dlháčik vznikalo v priestoroch Základnej školy Majerníkova 60 na Dlhých 
dieloch, nikto by nepovedal, že sa tu raz budú hrať aj tie najmenšie detičky. Deprimujúce a prázdnotou 
zívajúce priestory s pozostatkami socialistického vybavenia vtedy nechcel nikto. Postupnou prácou, 
odhodlaním a obetavosťou mnohých ľudí sa Dlháčik neuveriteľne premenil.

Dnes je to jedno z najkrajších rodinných centier  
v našom meste a zároveň miesto, odkiaľ deti 
len veľmi nerady odchádzajú. Rodičia tu majú 
možnosť sa stretnúť a vymeniť si svoje skúse-
nosti a zážitky, zatiaľ čo ich ratolesti tu spozná-
vajú nových kamarátov a učia sa kopu nových 
vecí. Okrem príjemnej hravej atmosféry, 
ktorá tu prirodzene vládne, je tu aj možnosť 
zapojiť sa do množstva aktivít a programu 
– od tanečných a pohybových, cez kreatívne, 
vzdelávacie až po kultúrne aktivity a možnosť 
vidieť napríklad bábkové divadlo.

Jedným z dlhodobých cieľov, o ktoré sa Dlháčik  
usiluje, je budovanie lokálnej rodinnej  
komunity. V dnešnej dobe, kedy ani poriadne 
nepoznáme najbližších susedov, Dlháčik prináša 
možnosť spoznať iné rodiny v okolí. Prínos 
toho poznajú hlavne maminy na materskej  
a rodičovskej dovolenke, ktoré zostávajú doma 
izolované od sveta a žijú v stereotype: varenie – 
upratovanie – hranie sa – ihrisko. 

Čo je na tomto všetkom najviac prekvapivé, je 
fakt, že všetci, ktorí sa o Dlháčik starajú, to 
robia dobrovoľne a bez nároku na akúkoľvek 
finančnú odmenu. Je to obdivuhodné, že sa  
nájde v dnešnej dobe toľko obetavých ľudí, ktorí sa 
na niečo také dajú. Od úplného začiatku Dlháčik 
fungoval na takejto dobrovoľníckej „energii“ –  
v prvom rade to boli maminy, ktorých láska 
naozaj hýbe svetom. Vďaka nim a ich rodinám 
sa Dlháčik začal postupne premieňať. Neskôr 
sa pridalo aj mnoho dobrovoľníkov, ktorí proste 
majú chuť robiť niečo navyše pre druhých.

Každý kúsok Dlháčika sa skladá z takýchto 
čriepkov dobrovoľníckeho nadšenia. Program 
ako napríklad Naturkovo, Malý vedec, Montessori  

kútik, či divadielko robia maminy bez nároku na 
honorár. Taktiež upratovanie centra, jeho maľo-
vanie, otváranie herne, webovú stránku, ale aj 
celkové manažovanie robia výhradne dobro-
voľníci. Odmenou pre všetkých je radosť detí 
a ich „vykúzlené“ úsmevy.

Zdeněk Borovička 
nezávislý poslanec

Zuzana Melušová  
Kutarňová 
Tím Dlháčika

Mária Bohunská Vasilková 
Tím Dlháčika


